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RRM.0002.58.2023 

 

Protokół  

LVIII Sesji Rady Miejskiej we Wschowie  

z dnia 26 października 2023  

 
Obrady rozpoczęto 26 października 2023 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 

11:16 tego samego dnia. 
 

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków. 
 
Obecni: 

1. Franciszek Baśczyn 
2. Sabina Brambor 

3. Władysław Brzechwa 
4. Piotr Buczek 
5. Miłosz Czopek 

6. Michał Drobnik 
7. Przemysław Gliński 

8. Ryszard Grys 
9. Hanna Knaflewska-Walkowiak 
10. Krzysztof Kola 

11. Jacek Kowalczyk 
12. Stefan Maćkowiak 

13. Agnieszka Nachaj 
14. Katarzyna Owoc-Kochańska 

15. Jolanta Pawłowska 
16. Tadeusz Sobczuk 
17. Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

18. Elwira Świątek 
19. Wiesław Widera 

20. Piotr Wieland 
21. Wioletta Zarzycka 
 

Goście: 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny 

Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak 
Radca Prawny mec. Michał Walkowiak 
Pełnomocnik ds. organizacji pozarządowych Renata Chilarska 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka 
Kierownik Referatu Spraw Społecznych Monika Leisner - Paliwoda 

Kierownik Referatu Inwestycji Przemysław Siwak 
Anna Brzechwa – Tobólska – przedstawiciel zespołu ds. powołania Gminnej Rady 
Seniorów  

Weronika Zdęga – przedstawiciel zespołu ds. powołania Młodzieżowej Rady 
Gminy 

 
 
 



2 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM otwarła obrady LVIII Sesji Rady Miejskiej we Wschowie, 

powitała wszystkich obecnych Radnych, pracowników urzędu i gości  
i poprosiła o sprawdzenie kworum. 
 

Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  

 
Wyniki głosowania 
OBECNY: 17, NIEOBECNY: 4 

 
Wyniki imienne: 

OBECNY (17) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Jacek 

Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz 
Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr 

Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNY (4) 

Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Krzysztof Kola, Katarzyna Owoc-Kochańska 
 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM poinformowała, że posiedzenie jest nagrywane i podkreśliła, 
że w przypadku nagrywania posiedzenia własnym sprzętem rejestrującym dźwięk 

i wizję nagrywający ponosi odpowiedzialność za ewentualne rozpowszechnienie 
tego nagrania. 
 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM w imieniu Pana Burmistrza poprosiła o wprowadzenie 
do porządku obrad dwóch projektów uchwał. 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny Przewodniczącej Rady Miejskiej Hanny Knaflewskiej – 

Walkowiak o wprowadzenie do porządku obrad punktu w brzmieniu: „Podjęcie 
uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2024 w celu realizacji 
zadania inwestycyjnego pn. Remont ulic: Królowej Jadwigi, Zygmunta Starego i 

Jagiellońskiej na Osiedlu Jagiellonów we Wschowie”. (druk 556).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Jacek 
Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz 

Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr 
Wieland, Wioletta Zarzycka 

NIEOBECNI (4) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Krzysztof Kola, Katarzyna Owoc-Kochańska 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek formalny Przewodniczącej Rady Miejskiej Hanny Knaflewskiej – 
Walkowiak o wprowadzenie do porządku obrad punktu w brzmieniu: „Podjęcie 

uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2024 w celu realizacji 
zadania inwestycyjnego pn. Przebudowa ulic w rejonie ulicy Wieniawskiego we 
Wschowie”. (druk 557).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 

ZA (17) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 

Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Jacek 
Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz 
Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr 

Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (4) 

Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Krzysztof Kola, Katarzyna Owoc-Kochańska 
 

- Przemysław Gliński 
Radny poprosił o wprowadzenie do porządku obrad zlecenia Rady Miejskiej 
przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną kontroli w Spółce Komunalnej  

w zakresie odcięcia dopływów ciepła do bloków na terenie Miasta Wschowa. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że tego typu wniosek powinien zostać 
zgłoszony przez Komisję Rewizyjną. 
Radca Prawny mec. Michał Walkowiak powiedział, że Komisja Rewizyjna może 

przeprowadzać kontrole zarówno kompleksowe, jak i szczegółowe i podkreślił,  
że kompleksowe kontrole mogą być wykonywane na podstawie planu bądź na 

podstawie zlecenia w formie uchwały Rady. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM poprosiła Radnego o przygotowanie projektu uchwały. 

- Przemysław Gliński 
Radny ponownie poprosił o wprowadzenie punktu do porządku obrad. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM powiedziała, w przypadku braku projektu uchwały punkt nie  
może być procedowany. 

- Przemysław Gliński 
Radny poprosił o 15 minut przerwy na przygotowanie projektu uchwały. 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny powiedział, że w 11 blokach jest już ciepło  
w związku z czym nie ma znaczenia czy uchwała zostanie podjęta na obecnej czy 
następnej sesji. Burmistrz zaproponował, by Radny przygotował uchwałę na 

kolejną sesję Rady Miejskiej. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM poprosiła o przygotowanie uchwały na następną sesję. 
 
3. Przyjęcie protokołu LVII Sesji Rady Miejskiej. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM poinformowała o podpisaniu protokołu, który jest dostępny 

do wglądu w Biurze Rady. 
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4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa  

w okresie międzysesyjnym. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM poinformowała, że Radni otrzymali sprawozdanie. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Przemysław Gliński 
Radny poprosił o wyjaśnienie punktu szóstego z działu Fundusze Zewnętrzne.  

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny przeczytał pełną treść punktu szóstego  
i przeprosił za błąd, który powstał w edycji tekstu. 
- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 

Radny zaproponował powrót do tradycji odczytywania materiałów na sesję  
na wspólnych posiedzeniach komisji przed sesjami. 

 
5. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM powiedziała, że nie wpłynęła informacja o złożonych 
oświadczeniach majątkowych z Urzędu Skarbowego. 

Przewodnicząca RM poinformowała, że swoją informację o złożonych 
oświadczeniach majątkowych przekaże Radnym w dniu 30 października. 

 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 
2022/2023. 

Radni nie podjęli dyskusji. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Miasta  
i Gminy Wschowa na 2023 rok. (druk 553) 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM poinformowała, że projekt jest procedowany z autopoprawką. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Miasta i Gminy 
Wschowa na 2023 rok. (druk 553).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Jacek Kowalczyk, Stefan 

Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela 
Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera, Wioletta Zarzycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Przemysław Gliński, Elwira Świątek, Piotr Wieland 
NIEOBECNI (4) 

Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Krzysztof Kola, Katarzyna Owoc-Kochańska 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XLVIII/418/2022 

Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 29 grudnia 2022 w sprawie: 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wschowa 

na lata 2023 - 2030. (druk 554) 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM poinformowała, że projekt jest procedowany z autopoprawką. 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 
opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XLVIII/418/2022 Rady Miejskiej 
we Wschowie z dnia 29 grudnia 2022 w sprawie: uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wschowa na lata 2023 - 2030. (druk 554).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Jacek Kowalczyk, Stefan 
Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela 

Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera, Wioletta Zarzycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Przemysław Gliński, Elwira Świątek, Piotr Wieland 

NIEOBECNI (4) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Krzysztof Kola, Katarzyna Owoc-Kochańska 

 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

najmu w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony garażu i 
pomieszczeń gospodarczych (komórek) stanowiących własność Gminy 

Wschowa. (druk 549) 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM poinformowała, że w projekcie uchwały zostanie poprawiona 

numeracja paragrafów. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Władysław Brzechwa 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie 
bezprzetargowym na czas nieoznaczony garażu i pomieszczeń gospodarczych 

(komórek) stanowiących własność Gminy Wschowa. (druk 549).  
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Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 

Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Jacek 
Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz 

Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr 
Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (4) 

Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Krzysztof Kola, Katarzyna Owoc-Kochańska 
 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany programu osłonowego Gminy 
Wschowa w zakresie dożywiania "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024-2028. (druk 547) 
 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM poinformowała, że w projekt jest procedowany po raz drugi  

z uwagi na błędną datę w załączniku uchwały. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Franciszek Baśczyn 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany programu osłonowego Gminy Wschowa 
w zakresie dożywiania "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. (druk 

547).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 

Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Jacek 
Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz 

Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr 
Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (4) 

Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Krzysztof Kola, Katarzyna Owoc-Kochańska 
 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny w Gminie Wschowa na lata 2024-2026. (druk 548) 

 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM poinformowała, że projekt jest procedowany z autopoprawką. 
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W dyskusji wzięli udział: 

- Franciszek Baśczyn 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Przemysław Gliński 
Radny zwrócił uwagę na błędy edytorskie w opracowaniu, brak danych o roku 

2022 w zestawieniu dotyczącym rynku pracy, powielany rokrocznie błąd  
w nazwie instytucji oświatowej i opis dotyczący działalności muzeum. 

Radny zapytał o szanse na osiągnięcie celu oraz o osiągnięcia w zakresie 
realizacji programu z lat 2021-2023. 
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka 

wyjaśniła, że pierwsza część opracowania jest przygotowaną przez 
przedstawicieli danych jednostek częścią diagnostyczną, a Ośrodek Pomocy 

Społecznej odpowiadał za scalenie materiału i przygotowanie dokumentu.  
Dyrektor powiedziała, że podsumowanie programu na lata 2021 – 2023 nastąpi 
do dnia 31 marca 2024 r. i dodała, że na podstawie diagnozy można ocenić jakie 

dalsze działania należy podjąć celem poprawy funkcjonowania rodzin. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Wschowa na lata 2024-2026. (druk 548).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 

Elwira Świątek, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Przemysław Gliński, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 

NIEOBECNI (3) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Katarzyna Owoc-Kochańska 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 
Wschowa z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na rok 2024. (druk 552) 

 
W dyskusji wzięli udział: 
- Franciszek Baśczyn 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wschowa z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. (druk 

552).  
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 

Wiesław Widera, Wioletta Zarzycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Przemysław Gliński, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Piotr Wieland 

NIEOBECNI (3) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Katarzyna Owoc-Kochańska 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy we 
Wschowie oraz nadania jej Statutu. (druk 550) 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Franciszek Baśczyn 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 
Radna zapytała dlaczego pomysł o utworzeniu Gminnej Rady Młodzieży powstał 

na koniec piątego roku kadencji Pana Burmistrza Antkowiaka. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny odpowiedział, że do powołania tego typu 

działań każdy termin jest dobry. 
Emanuela Stanek-Juśkiewicz (Ad Vocem) 
Radna przedstawiła swoje stanowisko w sprawie sprawowania urzędu przez 

Burmistrza i jego stosunku do głosów i postulatów mieszkańców.  
Radna powiedziała, że jest przeciwna powołaniu Młodzieżowej Rady Gminy przez 

Burmistrza na 3 - 4 miesiące przed końcem jego kadencji.  
W opinii Radnej dobra wola wskazywałaby na powołanie tej Rady wcześniej,  
by w trakcie kadencji głos młodzieży brać pod uwagę w decyzjach i wydatkach, 

na które wielokrotnie zwracali uwagę Radni. Radna podkreśliła, że Burmistrz 
zrezygnował m. in. z budżetu obywatelskiego, który był szansą społecznej 

aktywizacji młodzieży i możliwości wskazywania ważnych dla tej grupy spraw. 
- Przemysław Gliński 
Radny zaproponował, by Młodzieżową Radę nazwać Radą Miejską, a nie Radą 

Gminy i zasugerował by doprecyzować liczbę Radnych i przedział wiekowy 
kandydatów do Rady. 

Radny zapytał czy projekt statutu był konsultowany z organizacjami 
pozarządowymi i samorządami uczniowskimi działającymi na terenie gminy  
i zasugerował, by statuty Młodzieżowej Rady Gminy i Gminnej Rady Seniorów 

dopracować i przekazać Komisji Statutowej lub Komisji Oświaty. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM powiedziała, że projekt został przedyskutowany na Komisji 
Oświaty. W opinii Przewodniczącej RM cele i zadania Młodzieżowej Rady zostały 
bardzo dobrze opracowane. Przewodnicząca RM dodała, że młodzież należy 

angażować w działania samorządu a edukację w tym zakresie zaczynać od 
najmłodszych lat. 
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- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 

Radny zgodził się z przedmówczynią w kwestii potrzeby edukowania młodzieży  
i powtórzył pytanie o opinię organizacji pozarządowych i samorządów 

uczniowskich działającymi na terenie gminy. 
Weronika Zdęga – przedstawiciel zespołu ds. powołania Młodzieżowej Rady 
Gminy wypowiedziała się w kwestii nazwy Rady, przedziału wiekowego 

kandydatów do Rady, liczby członków Rady i prowadzonych konsultacji. 
- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 

W opinii Radnego liczbę członków Rady Młodzieżowej należy zwiększyć.  
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny powiedział, że Gmina wystąpiła do 
dyrektorów szkół średnich o opinię, ale nie otrzymała odpowiedzi. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy we Wschowie 
oraz nadania jej Statutu. (druk 550).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 

ZA (16) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, 

Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, 
Tadeusz Sobczuk, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Wioletta Zarzycka 

PRZECIW (1) 
Emanuela Stanek-Juśkiewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Wieland 
NIEOBECNI (3) 

Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Katarzyna Owoc-Kochańska 
 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów we 
Wschowie oraz nadania jej statutu (druk 551) 

 
W dyskusji wzięli udział: 
- Franciszek Baśczyn 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

- Przemysław Gliński 
Radny poprosił, by w projekcie uchwały zostały poprawione błędy ortograficzne. 
Radny wypowiedział się w kwestii zapisów dot. składu Rady Seniorów. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka dodała, 
że powołanie Gminnej Rady Seniorów wynika z realizacji Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych na lata 2023-2030, uchwalonej przez Radę Miasta  
w styczniu br. 
- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 

Radny powtórzył, że dokument wymaga dopracowania. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów we Wschowie 
oraz nadania jej statutu (druk 551).  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 

Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Tadeusz Sobczuk, Elwira Świątek, Piotr 
Wieland, Wioletta Zarzycka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Przemysław Gliński, Jolanta Pawłowska, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław 
Widera 

NIEOBECNI (3) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Katarzyna Owoc-Kochańska 

 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 
i zachowanie Dyrektor Przedszkola nr 3 we Wschowie. (druk 555) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

Radna poprosiła, by Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
przedstawił wynik głosowania w sprawie rozpatrzenia skargi. 
- Michał Drobnik 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedział, że sprawa została 
wnikliwie przeanalizowana; dodał, że zostały wysłuchane wyjaśnienia Pani 

Dyrektor.  
Przewodniczący powiedział, że wszyscy obecni na Komisji Radni, jednogłośnie 
uznali skargę za bezzasadną. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie i zachowanie 
Dyrektor Przedszkola nr 3 we Wschowie. (druk 555).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, 

Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, 
Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, 
Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 

NIEOBECNI (3) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Katarzyna Owoc-Kochańska 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2024 

w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. Remont ulic: Królowej 
Jadwigi, Zygmunta Starego i Jagiellońskiej na Osiedlu Jagiellonów we 

Wschowie. (druk 556) 
 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny powiedział, że Gmina otrzymała 

dofinansowania zewnętrzne na remont ulic Królowej Jadwigi, Jagiellońskiej  
i Zygmunta Starego i na przebudowę ulicy Wieniawskiego.  

Burmistrz wyjaśnił, że do uruchomienia procedury przetargowej niezbędne jest 
podjęcie uchwał zobowiązaniowych dotyczących wpisania inwestycji do budżetu 
2024 roku. 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 
opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2024 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. Remont ulic: Królowej Jadwigi, Zygmunta 

Starego i Jagiellońskiej na Osiedlu Jagiellonów we Wschowie. (druk 556).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 

Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, 
Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, 

Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, 
Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (3) 

Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Katarzyna Owoc-Kochańska 
 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2024 
w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. Przebudowa ulic w rejonie 

ulicy Wieniawskiego we Wschowie. (druk 557) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

Radna wyraziła zadowolenie z faktu, że zadanie dotyczące ulicy Wieniawskiego 
zostanie zrealizowane. Radna podkreśliła, że mieszkańcy ulicy Wieniawskiego  
od początku kadencji składali wnioski o wpisanie do budżetu tej inwestycji. 

Radna zasugerowała, by zweryfikować dzielnice w mieście i na obszarach 
wiejskich gdzie nie ma dróg dojazdowych, chodników i wpisać je w pierwszej 

kolejności w zadania inwestycyjne. 
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Radna podkreśliła, że dużym problemem w gminie jest brak planów na remont 

całego osiedla Zacisze. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2024 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. Przebudowa ulic w rejonie ulicy 

Wieniawskiego we Wschowie. (druk 557).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, 
Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, 

Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, 
Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 

NIEOBECNI (3) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Katarzyna Owoc-Kochańska 

 
18. Interpelacje i zapytania radnych. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM poinformowała, że interpelacje i zapytania należy składać 
pisemnie w Biurze Rady. 

 
19. Wnioski i informacje. 
- Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Przewodnicząca RM powtórzyła informację o spotkaniu w dniu 30 października 
2023 r. w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych. 

 
20. Zakończenie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej 

podziękowała Radnym za udział w obradach i zamknęła LVIII Sesję Rady 
Miejskiej we Wschowie. 

 
  

Przewodniczący 

Rady Miejskiej we Wschowie 
  

 
      /-/ Hanna Knaflewska - Walkowiak 
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